

Leptodon smithii an Polens Westgrenze, ein Neufund für Polen

Volker OTTE

Zusammenfassung: OTTE, V. 2021. *Leptodon smithii* an Polens Westgrenze, ein Neufund für Polen. – Herzogia **34**: 515–518.

Das atlantisch-mediterran verbreitete Moos *Leptodon smithii* wurde einige Hundert Kilometer nördlich/nordöstlich von seinen bisher bekannten mitteleuropäischen Vorposten in Bielawa Dolna in der Niederschlesischen Wojewodschaft in Polen gefunden. Das Habitat ist eine NW-exponierte Betonmauer unter Laubbäumen. Der Fundpunkt befindet sich in einem Dorf am Rande des Neißetales, das nach 1945 weitgehend verlassen wurde.

Abstract: OTTE, V. 2021. *Leptodon smithii* at Poland's western border, new for Poland. – Herzogia **34**: 515–518.

The Mediterranean-Atlantic moss *Leptodon smithii* was found in Poland, in the village of Bielawa Dolna in the Lower Silesian Voivodship, hundreds of kilometres to the north/north-east of its nearest known Central European outposts. The habitat is a NW-exposed concrete wall beneath deciduous trees. The locality is situated at the slope of Neisse River valley in a village that was largely abandoned after 1945.

Key words: Leptodontaceae, outpost, epiphytes on rock substrate, river valley, abandoned settlement.